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ЗАПИСНИК 

 

са скупштине Удружења геодетских и грађевинских школа одржане 25.10.2013. године 

 

Скупштина удружења геодетских и грађевинских школа одржана је у Новом Саду. 

Скупштини Удружења геодетских и грађевинских школа присуствовали су следећи 

чланови: 

 

1. др Станко Матић – председник Удружења, Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ 

Нови Сад 

2. Драган Пантовић - потпредседник Удружења,Техничка школа Чачак 

3. Васко Николов - секретар   Удружења, Шумарска школа  Краљево 

4. Ирена Госпавић -Техничка школа „Р.Љубичић“ из Ужица 

5. Љиљана Игњатовић – Техничка школа Крушевац 

6. Љиљана Жикић, Техничка школа Књажевац 

7. Милан Вукић, Техничка школа Књажевац 

8. Златко Радовановић - ЕГШ „Никола Тесла“  Зрењанин 

9. Јелица Бијелић, ЕГШ „Никола Тесла“  Зрењанин 

10. Сања Давидовић, Техничка школа „23 мај“ Панчево 

11. Милица Јевтић – Архитектонска школа Београд 

12. Љиљана Ћосић – Грађевинска техничка школа „Неимар“ Ниш 

13. Ана Несторовић - Грађевинска техничка школа „Неимар“ Ниш 

14. Оливера Карановић – Грађевинска школа Београд 

15. Војин Булатовић - Грађевинска школа Београд 

16. Будимир Рондовић - Грађевинска школа Београд 

17. Бранка Цвијовић - Грађевинска техничка школа Београд 

18. Милован Блануша – Средња грађевинска и дрвопрерађивачка школа Апатин 

19. Хајналка Керестури –  СТШ „Јожеф Шинковић“ Бачка Топола 

20. Балог Теодора – Техничка школа Ада 

21. Славко Дувњак – Политехничлка школа Суботица 

22. Чедомир Смиљанић - Техничка школа  Шабац 

23. Радомир Божић - Техничка школа  Шабац 

24. Ана Пешка - Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

25. Исидора Амиџић - Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

26. Драгана Смиљанић – Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

27. Чедомир Марић – Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

28. Јасна Ковачевић  – Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

29. Иван Петровић - Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад 

30. Татјана Ђокић – Школа за бродарство, бродоградњу и хидроградњу и хидроградњу 

31. Миљана Митровић - Школа за бродарство, бродоградњу и хидроградњу и хидроградњу 

32. Дејан Антић - Електротехничка и грађевинска  школа „Никола Тесла“ Јагодина, 

33. Слободан Влатковић – Геодетска техничка школа Београд 

34. Радушко Поповић – Посавскотамнавска средња школа Владимирци 

35. Ђока Филиповић - Посавскотамнавска средња школа Владимирци 

mailto:udruzenje.gradj@yahoo.com


 

Скупштини Удружења присуствују: 

1. Петар Виђикант – начелник школске управе Нови Сад 

2. Гојко Бановић – руководилац Центра за средње стручно образовање  и образовање 

одраслих - ЗУОВ 

 

 

За Скупштину Удружења геодетских и грађевинских школа предложен је следећи: 

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Усвајање записника са предходне седнице, известилац Васко Николов, секретар Удружења 

2. Извештај са Републичког такмичења одржаног у Јагодини – известилац Дејан Антић, пом. 

директора Електротехничке и грађевинске  школе „Никола Тесла“ Јагодина 

3. Припрема за наредно Републичко такмичење у Чачку 2014.године – известилац Драган 

Пантовић, потпредседник Удружења 

4. Анализа уписа – известилац Васко Николов, секретар Удружења 

5. Предлог нових огледних профила – известилац Станко Матић, председник Удружења 

6. Актуелности - известилац Гојко Бановић, ЗУОВ- руководилац Центра за стручно 

образовање и образовање одраслих  

-     Нова мрежа школа 

-     Обука за образовање одраслих 

-     Огледи-превођење огледних одељења у редован систем образовања 

7. Текућа питања; 

- финансијско стање; 

- сајт Удружења; 

- проблем Зрењанин; 

 

Након што је констатовао да постоји кворум за рад и одлучивање председник  

Удружења др Станкo Матић  је предложио дневни ред  који је усвојен у целини једногласно, без 

примедби.  

У уводној речи поздравио је присутне госте:  Петрa Виђикантa – начелникa школске  

управе Нови Сад и Гојка Бановића – руководиоца Центра за средње стручно образовање  и 

образовање одраслих – ЗУОВ. 

 Начелник школске управе Нови Сад Петар Виђикант, обратио се присутним члановима 

Скупштине. Казао је да школска управа на чијем је челу има успешну сарадњу са свим школама на 

подручју школске  управе, као и да је лично упознат са проблемима око уписа у средње стручне 

школе. Истакао је као посебно успешну сарадњу са Техничом школом „Милева Марић-Ајнштајн“ 

и директором др Станком Матићем. На крају је присутнима пожелео „бољитак у раду и што више 

ученика у наредном упису“. 
 

АД 1.  

 Уз констатацију  да је записник са претходне Скупштине достављен др Станко Матић, 

председник Удружења дао је реч секретару Удружења Васку Николову, који је указао на проблем 

евиденције присутних на Скупштини и поново затражио да школе чланице, именују сходно 

одредбама  члана 8.Статута Удружења, чланове Скупштине. Такође је апеловао да се поново 

доставе подаци о броју ученика у школској 2013/14. години, како би се формирала база података на 

основу које би се много лакше правили извештаји, али и радиле одговарајуће анализе. Након тога 

председник Удружења др Станко Матић је  отворио је дискусију. С обзиром да није било 

примедби, записник је усвојен једногласно. 

 



АД 2.  

Дејан Антић, , пом. директора Електротехничке и грађевинске  школе „Никола Тесла“  

Јагодина, доставио је у писаној форми  Извештај са 24. Републичког такмичења. Констатовао је 

следеће: 

- такмичење је протекло у најбољем реду и осим примедбе такмичара из Зрењанина (математка) 

није било примедби ни на организацију, а ни на ток такмичења; 

- посебно похвале заслужује организација и ток такмичења из практичних дисциплина, где по 

први пут није било никаквих примедби што је велики успех, с обзиром на проблеме који су 

постојали на претходном такмичењу одржаном у Ваљеву; 

- уложено је доста труда да све протекне у најбољем реду и да је организатор имао среће са 

спонзорима који су обезбедили средства за такмичење (како финансијска тако и материјална), 

док Министарство још није уплатило средства  за реализацију такмичења; 

- позитивна страна  учешћа екипа из иностранства је успостављање чвршће сарадње тако да се 

очекује учешће школе из Јагодине са школом из Марибора у пројекту који финансира ЕУ, као 

и позив за учешће на такмичење у Словенији; 

Др. Станко Матић – председник Удружења похвалио је организацију такмичења и нагласио 

да је „лествица високо подигнута“ и  да ће наредном домаћину бити изузетно тешко да достигне 

постављене стандарде. Још једном је захвалио школи домаћину, а посебно Дејану Антићу, 

помоћнику директора  школе, на напору да све протекне у најбољем реду и истакао да такве 

чланове треба активно укључити у рад  Извршног одбора Удружења.  

 У дискусији која је уследила, у којој је учествовало неколико чланова Скупштине 

предложено је следеће: 

1. да се промени члан 14. Правилника за такмичење тако што ће припрему задатака за 

такмичење како у теоријским тако и практичним дисциплинама преузети Завод за 

унапређивања образовања и васпитања (задужен Гојко Бановић); 

2. да се у Пропозицијама за практичне дисциплине у делу III - ток такмичења допуни 

ставом да пре почетка израде практичног задатка такмичари раде тест из  безбедности и 

здравља на раду; 

С обзиром да је изнет  предлог да се ради комбинован тест (Љиљана Жикић, Техничка  

школа Књажевац) приступило се гласању.  Са једним гласом против усвојен је предлог да тест за 

практичне дисциплине буде само из области безбедност и здравље на раду. 

3. да се обезбеде тестови и задаци на језицима националних мањина; 

4. да се Извештај са  24. такмичења  у електронској форми заједно са записником са  

Скупштине достави свим школама (задужен секретар Удружења); 

 Предложене закључке чланови Скупштине су усвојили једногласно. 

 

АД 3.  

Драган Пантовић - потпредседник Удружења, представник школе домаћина 25. (јубиларног) 

Такмичења, казао је да ће бити „врло тешко добацити“ до нивоа организације каква је била у 

Јагодини, али да ће се максимално потрудити да његова школа буде добар домаћин. 

 Потом је предложио следеће: 

1. да се 25. Републичко такмичење одржи од  03-05.04.2014. године, при чему би: 

- 03.04. било свечано отварање такмичења; 

- 04.04. такмичарски дан (такмичења би се обавила у времену од 12-15 сати) 

- 05.04. обилазак Чачка и околине; 

2. да се због проблема са смештајем у Дому ученика средњих школа у Чачку, смештај свих 

учесника буде у мотелу „Ливаде“, при чему би се организовао превоз до школе (цена је 

3,300.00 динара на бази пуног пансиона); 

3.  да такмичарске дисциплине остану исте као и на претходном такмичењу; 

1. теоретске дисциплине 

- II  разред   1. Грађевинске конструкције 



-III разред    1. Статика и отпорност материјала 

                      2. Примена рачунара у грађевинарству (ACAD 2D - 2012 класично 

окружење) 

 -IV разред    1. Организација грађења (Технологија грађевинских радова) 

                                         2. Геодетска мерења и рачунања 

                       3. Математика 

2.  практичне дисциплине 

     1. керамичар-терацер-пећар 

     2.декоратер зидних површина 

     3.руковалац грађевинском механизацијом 

     4.монтер суве градње 

Предложио је да котизација остане на нивоу са претходног такмичења: 

 школе до 5 учесника 3,000.00 динара; 

 школе преко 5 учесника 5,000.00 динара 

Предложио је да се позову гости који би се такмичили ван конкуренције: школа из 

Словеније(Марибора), Републике Српске (Бања Лука), Црне Горе (Подгорица), и  по могућности 

Македоније и Мађарске, како  би такмичење имало и међународни карактер. Контакт са школом из 

Црне Горе – Гојко Бановић, са Бања Луком преко Владе Републике Србије и Републике Српске ,  

Марибор -  Дејан Антић, са школом из Мађарске Политехничка школа Суботица, док ће конктак са 

школом из Македоније бити оставрен накнадно (Струга или Скопје). 

У дискусији која је уследила Бранка Цвијовић - Грађевинска техничка школа Београд је  

предложила да се на следећем такмичењу, уместо предмета грађевинске конструкције у другом 

разреду такмичење одржи из нацртне геометрије у другом разреду. Потом је уследила 

аргументација да су грађевинске конструкције базни предмет за грађевинску струку (Гојко 

Бановић) и да такмичење треба да буде управо из тог предмета. Након расправе која је уследила 

дефинисана су три предлога: 

1. да се такмичење одржи  из грађевинских конструкција; 

2. да се такмичење одржи из нацртне геометрије; 

3. да се такмичење одржи и из грађевинских конструкција и нацртне геометрије; 

Након другог круга гласања (у првом су  1 и 3 предлог добили једнак број гласова), усвојен 

 је предлог да на следећем такмичењу буду заступљена оба предмета, па је коначан списак 

такмичарских дициплина следећи:  

 

1. теоретске дисциплине 

- II  разред   1. Грађевинске конструкције 

      2. Нацртна геометрија 

-III разред    1. Статика и отпорност материјала 

                      2. Примена рачунара у грађевинарству (ACAD 2D - 2012 класично 

окружење) 

 -IV разред    1. Организација грађења (Технологија грађевинских радова) 

                                         2. Геодетска мерења и рачунања 

                       3. Математика 

2.  практичне дисциплине 

     1. керамичар-терацер-пећар 

     2.декоратер зидних површина 

     3.руковалац грађевинском механизацијом 

     4.монтер суве градње 

 Донета одлука са се школско такмичење одржи први петак у матру 2014. године. 

Такође је донета одлука да се за такмичење у практичним дисциплинама могу пријавити  

ученици који похађају образовни профил Техничар за одржавање објеката и Извођач завршних и 

инсталатерских радова. 



АД 4. 

 Кратку информацију везану за реализацију плана уписа дао је секретар Удружења Васко 

Николов, апострофирајући на неколико битних чињеница које добрим делом утичу на смањење 

броја ученика у подручју рада и то: 

- смањен број ђака у односу на претходну годину од око 7000; 

- непостојање јасне стратегије државе у погледу развоја грађевинарства; 

- економска криза која је  у сектору грађевинарства смањила производњу готово 40%, 

што директно утиче како на материјални положај запослених у грађевинарству, тако 

и на заинтересованост ученика и родитеља; 

- недоследност Министарства просвете у погледу плана уписа и његове реализације 

- (преливање ученика из школе у школу, накнадно отварање одељења у појединим 

школама), 

Затим је речено да школе нису доставиле податке везане за стање на почетку школске  

2013/2014. године и апеловао да се то учини, да би се сагледало стварно стање броја ученика у 

подручју рада. 

 Изнет је  предлог који су чланови ИО усвојили,  да се предложи да комисије за упис 

(републичка и окружне) имају надлежност и након 01. септембра, јер је евидентно да највећи број 

трансфера ученика из школе у школу се врши након тог рока, када надлежност за упис имају 

директори школа и да се за такав допис тражи став и других заинтерсованих Удружења школа у 

другим подручјима рада, а везано за план уписа у школску 2014/2015. годину.  

 Скупштина је усвојила предлог и задужила Слободана Влатковића да сачини текст који ће 

се упутити на наведене адресе. 

 

АД 5. и 6. 

 Образлажући ову тачку дневног реда председник Удружења др Станко Матић је навео 

неколико битних чињеница: 

• да постоје проблеми са уписном политиком; 

• да је грађевинарство у кризи да је интересовање за упис у подручје рад све мање, те  

да се мора учинити напор да се имиџ поправи.  

Нагласио је да се треба настојати да се уведу нови образовни профили, као и да се сагледа 

моћност укрупњавања трогодишњих образовних профила. 

Гојко Бановић је истакао следеће: 

- да је став Министарства и Завода да се не улази у нове огледне образовне профиле  

док се не операционализују постојећи огледи; 

- да је урађена Методологија  која се мора поштовати код увођена нових профила; 

- да је у току израда Националног оквира квалификација и да се мора водити рачуна о 

томе; 

- предложио је да се уради програм за грађевинског техничара, с обзиром да је урађен 

архитектонског техничара, који би објединио већ постојеће грађевинске  техничаре 

дајућу му шире компетеницје и више излаза из система образовања (крајњи рок 

март-април 2014.године); 

- да је у току анализа мреже школе и да ће ИО, а самим тим и Скупштина  бити 

обавештена о томе; 

- да се очекује да ће оглед – Архитектонски техничар бити преведен у редован систем 

и да ће бити неопходно урадити ревизију програма; 

- да је програм обука шанса за проширену делатност школа; 

- да се тренутно ради концепт опште и стручне матуре о чему ће чланови ИО, и 

чланови Скупштине  бити такође обавештени; 

- да ће сви Правилници за одређено занимање бити обједињени  (Правилник о врсти 

стручне спреме, Норматив опреме и простора, Наставни план и програм); 



У  дискусији која је уследила формирана је радна група која би требала да припреми 

наставни план и програм за образовни профил Грађевински техничар у саставу: 

- Ирена Госпавић, Техничка школа „Радоје Љубичић“ Ужице 

- Дејан Антић - Електротехничка и грађевинска  школа „Никола Тесла“ Јагодина 

- представник  Грађевинске техничке школе Београд 

- представник Техничке школе „Милева Марић-Ајнштајн“ Нови Сад 

- Драган Пантовић – Техничка школа Чачак 

- Васко Николов – Шумарска школа Краљево 

Такође је донета одлука да се сагледа могућност укрупњавања трогодишњих образовних  

профила и препреми предлог за разматрање. 

 

АД 7. 

 Др. Станко Матић, председник удружења је информисао присутне о тренутом стању у 

финансијском смислу: 

- чланарину нису уплатиле школе из Власотинаца, Чачка, Сремске Митровице и  

Апатина; 

- да су само потошена средстава за провизију (1,245.00 динара и око 23,000.00 

завршни рачун) агенцији за вођење пословних књига; 

- да је стање на рачуну 339,529.00 динара, 

- да је проблем са учеником из Зрењанина везано за такмичење из математике решен 

на тај начин што је ученику додељена медаља за деобу 1. места. 

 

Скупштина је завршила са радом у 1445. 

  

 

                
 

 

 

  

 


